

# CHRIST THE KING

A KINGSHIP THAT BEARS WITNESS TO THE TRUTH

Each year at the conclusion of the liturgical year, we fittingly celebrate the Solemnity of Christ the King. As the Apostle St. Paul teaches us, “In [Jesus Christ] everything in heaven and earth was created... and continues in being” (Col 1:16-17). He is the ‘Alpha and Omega’, the ‘Beginning and End’, the ‘Way, Truth, and Life’. Indeed, Christ promises to His faithful friends the gift of salvation, the pledge of everlasting life through His Resurrection. Therefore, faithfulness to Christ, our King, opens the door to our eternal happiness.

**Origin of the Feast:** In 1925, Pope Pius XI instituted the Feast of Christ the King in the encyclical *Quas Primas* (from Latin, “In the First”) to respond to secularism—the adoration of ‘idols’ of the earthly world, such as money and fame, above God. Pope Pius XI recognized that secularism would breed hostility against the Church. In fact, during the 20th century, governments in Mexico, Russia, and Europe, infiltrated by secularism, threatened not only the Catholic Church but also civilization itself. *Quas Primas* gave Catholics the hope that while governments may crumble, Christ’s Kingdom, unlike the kingdoms of this world, would last forever.

**Christ’s Kingship:** Although *Quas Primas* was written almost 90 years ago, it continues to ring true today. For instance, secularism continues to separate people from God, as evidenced by the rejection of Church teachings and the denial of God Himself. In addition, recent Pew Research Center data shows the worldwide increase of religious hostilities. Now more than ever, we must celebrate that Jesus Christ is King of the Universe, including in the following ways:

- **In Christ, we must preserve our fundamental rights.** Jesus Christ reveals the fulfillment of the truths of creation found in the book of Genesis: “God saw everything that He had made, and behold, it was very good” (Gen 1:31). Therefore, “made in [His] image and likeness,” each of us possesses an immeasurable goodness (Gen 1:26). And, this goodness from Christ, given to the heart of man, calls us to fight for what is justly ours: the right to life, freedom of conscience and religious freedom.



FOR THIS I WAS BORN,  
AND FOR THIS I HAVE  
COME INTO THE  
WORLD, TO BEAR  
WITNESS TO THE  
TRUTH.  
JOHN 18:37

- **In Christ, we must evangelize in love.** Christ, both meek and humble of heart, is the perfect servant of God: Through His teaching and His life, Jesus intended to confirm, not to coerce, others in faith (*Dignitatis Humanae*, no. 11). Through our daily action, let us follow Christ’s loving example of showing the truth to others.

- **In Christ, we must proclaim the truth.** Christ’s Kingship “bear[s] witness to the truth” (John 18:37). In bearing this witness, Christ acknowledges government authority, “rendering to Caesar the things that are Caesar’s” (Matthew 22:21). Nonetheless, we are asked to speak out “against governing powers which oppose the holy will of God” (*Dignitatis Humanae*, no. 11).

Bearing witness to the truth in this age can be difficult. But Christ has shown us that ‘kingship’ must always be at the service of the good of mankind. Therefore, with His grace and in hope of His gift of salvation, let us bear witness to the truth, even when it is unpopular or costly to do so. In this way, we become faithful servants of Christ, preparing the way for His Kingdom, both on earth and in heaven.

What can you do to ensure the protection of religious freedom at home and abroad?

Text the word “Freedom” to 377377 for updates from the bishops on current threats to religious liberty. Also, please visit [www.usccb.org/freedom](http://www.usccb.org/freedom) for more information on how you can protect religious liberty.

# CRISTO REY

## UN REINO QUE DA TESTIMONIO DE LA VERDAD

Cada año, en el último domingo del año litúrgico, celebramos la Solemnidad de Cristo Rey. El Apóstol San Pablo nos enseña: “En [Jesucristo] fueron creadas todas las cosas en el cielo y en la tierra,... y todo tiene en él su consistencia” (Col 1,16-17). Él es el Alfa y la Omega, el Principio y el Fin, el ‘Camino, la Verdad y la Vida’. En efecto, Cristo promete a sus amigos fieles el don de la salvación, la promesa de la vida eterna por medio de su Resurrección. Por lo tanto, la fidelidad a Cristo, nuestro Rey, abre la puerta a la felicidad eterna.

**Origen de la fiesta:** En 1925, mediante su encíclica *Quas Primas*, el Papa Pío XI instituyó la fiesta de Cristo Rey en respuesta al creciente nacionalismo y secularismo –la adoración de “ídolos” del mundo terrenal, tales como el dinero y la fama, por encima de Dios. El Papa tuvo la visión de percibir que el secularismo pronto podría generar mucha hostilidad en contra de la Iglesia. Durante los primeros años del siglo XX, en México, Rusia y otras partes de Europa infiltradas por el secularismo esta desviación amenazaban no solo a la Iglesia Católica sino a la civilización misma. *Quas Primas* renovó en los católicos la esperanza de que, aunque a su alrededor los gobiernos se derrumbaran, el Reino de Cristo duraría para siempre.

**El Reino de Cristo:** Aunque *Quas Primas* fue escrita hace casi 90 años, sigue siendo tan cierta y actual como entonces. Por ejemplo, el secularismo sigue separando a las personas de Dios, como lo demuestra el rechazo de las enseñanzas de la Iglesia y hasta la negación de Dios. Además, datos recientes del Pew Research Center muestran que por todo el mundo se advierte un aumento de las hostilidades religiosas. Ahora más que nunca, debemos celebrar que Jesucristo es el Rey del Universo, incluso en las siguientes maneras:



YO DOY TESTIMONIO  
DE LA VERDAD, Y PARA  
ESTO HE NACIDO Y HE  
VENIDO AL MUNDO.

JUAN 18,37

- **En Cristo, necesitamos preservar nuestros derechos fundamentales.** Jesucristo revela el cumplimiento de las verdades de la creación que se encuentran en el libro del Génesis: “Dios vio que todo cuanto había hecho era muy bueno” (Gen 1,31). Por lo tanto, “hechos a su imagen y semejanza”, cada uno de nosotros posee una bondad incommensurable (Gen 1,26). Esta bondad de Cristo, implantada en el corazón del hombre, nos llama a luchar por lo que por derecho pertenece a cada uno de nosotros: el derecho a la libertad religiosa.

- **En Cristo, necesitamos evangelizar con amor.** Cristo, manso y humilde de corazón, es el perfecto siervo de Dios: mediante su enseñanza y su vida, su intención era la de confirmar, no coaccionar a otros en la fe (*Dignitatis Humanae*, 11). Con nuestras obras cotidianas, sigamos el ejemplo de mostrar la verdad de Cristo a los demás.

- **En Cristo, necesitamos proclamar la verdad.** El Reino de Cristo “da testimonio de la Verdad” (Juan 18,37). Al dar este testimonio, Cristo reconoce la autoridad del gobierno “den al César lo que es del César” (Mateo 22,21). Sin embargo, se nos pide “contradecir al poder público, cuando éste se opon[e] a la santa voluntad de Dios” (*Dignitatis Humanae*, 11).

Dar testimonio de la verdad en esta edad puede ser difícil. Pero Cristo nos ha enseñado que la realeza consiste siempre en servir el bien de la humanidad. Por lo tanto, con su gracia y la esperanza en el don de su salvación, demos testimonio de la verdad, incluso cuando sea impopular o costoso. De esta manera, nos convertimos en verdaderos siervos de Cristo que preparan Su Reino en la Tierra y en Cielo.

¿Qué puede hacer para asegurar la protección de la libertad religiosa?

Envía texto LIBERTAD al 377377 para recibir actualizaciones de los obispos sobre amenazas actuales a la libertad religiosa. ¡También, visite [www.usccb.org/freedom](http://www.usccb.org/freedom) para más información y como participar para proteger la libertad religiosa!